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Verandering 
 

oewel, als ik dit voorwoord 
schrijf, het nog 2020 is en de 

kerstdagen er nog aankomen, is 
een blik vooruit naar 2021 niet 
vreemd. Zeker voor Purmerend 
en de Beemster.  
Nog een jaar als zelfstandige ge-
meenten en dan de samenvoeging tot 
één gemeente. Zo’n fusie vergt veel 
voorbereiding. Niet alleen op bestuur-
lijk niveau, zoals het benoemen van 
een nieuwe burgemeester en het sa-
menstellen van een nieuwe gemeen-
teraad, maar ook op politiek-
bestuurlijk gebied zullen er verande-
ringen plaatsvinden. Het samenvoe-
gen van o.a. politieke partijen voor-
afgaand aan de fusieverkiezingen om 
daarna te komen tot een nieuwe ge-
meenteraad en een nieuw college van 
burgemeester en wethouders. Daar-
naast zullen ook de gemeentelijke 
afdelingen samengevoegd worden. 
Zo’n fusie, of het nu op gemeentelijk 
niveau is of in het bedrijfsleven, kan 
voor betrokken medewerkers conse-
quenties hebben. Wellicht een andere 
functie, een andere werkplek, of 
overtollig worden. Hoewel je als in-
woner van fuserende gemeenten er 
wellicht minder van zult merken, 
kunnen toch een aantal zaken veran-
deren. Denk hierbij aan de bereik-
baarheid van gemeentelijke voorzie-
ningen. Wellicht zal er voor de bewo-
ners van Purmerend niet zoveel ver-
anderen, maar voor de inwoners van 
de Beemster zou dit wel eens anders 
kunnen zijn. Het lijkt mij overigens 
wel, dat natuurlijk voor essentiële 
zaken dichterbij voorzieningen wor-
den gecreëerd. Zoals ik al eerder 
schreef, heeft de fusie ook conse-
quenties voor de politieke partijen. 
O.a. op bestuurlijk niveau zullen er 
wijzigingen optreden. Het samenstel-

len van een nieuw bestuur na de fu-
sie, zal dan een samenstelling worden 
van vertegenwoordigers uit beide 
(ex)gemeenten. Maar ook de voor-
dracht van kandidaat-gemeenteraads-
leden zal bestaan uit kandidaten uit beide 
gemeenten. Het lijkt dat de fusie van 
Purmerend met Beemster nog ver 
weg is, maar een jaar is zo om. Het is 
van groot belang om zeer tijdig te 
starten met de voorbereidingen voor 
het samengaan van de beide CDA-
afdelingen in Purmerend en Beemster 
zodat wij weer een even goede posi-
tie kunnen innemen in de dan nieuwe 
gemeenteraad. 
Overigens hebben wij al vele jaren 
een goede verstandhouding met onze 
CDA collega’s in de Beemster.  
 

 
 

Op 27 februari 2020 hebben de gemeenteraden van 
Beemster en Purmerend het herindelingsadvies vastge-
steld. 
V.l.n.r. raadslid Jan Peter Dompeling (Purmerend), burge-
meester Joyce van Beek (Beemster), burgemeester Don 
Bijl (Purmerend) en raadslid Nico de Lange (Beemster). 
 

Langs deze weg, wil ik ook onze verte-
genwoordigers in het College van B en W 
en de gemeenteraad van Purmerend een 
goed jaar toewensen en hen bedanken 
voor hun inzet die zij in het afgelopen jaar 
aan de dag hebben gelegd. Daarbij heb-
ben zij de belangen van het CDA, maar 
ook die van de inwoners van Purmerend 
op overtuigende wijze behartigd.  
Tot slot wens ik u allen, mede na-
mens bestuur en fractie een voor-
spoedig, gezond en gezegend 2021. 
 

Jan Schuuring, voorzitter 
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Programma begroting 
 

ijdens de gemeenteraads-
vergadering van 4 en 5 

november 2020 is de program-
mabegroting 2021 – 2024 be-
sproken. Zoals gebruikelijk 
werd begonnen met de Alge-
mene Beschouwingen. Daarbij 
krijgt elke politieke partij de 
gelegenheid in maximaal 5 
minuten zijn toekomstvisie 
voor het voetlicht te brengen. 
Hieronder vindt u de bijdrage 
van Pascal Verkroost, fractie-
voorzitter van het CDA in de 
gemeenteraad van Purmerend.  
 

De redactie 
 

Algemene Beschouwin-
gen van CDA Purmerend 
 

oedenavond! Normaal 
gesproken zou ik deze 

algemene beschouwingen 
achter het katheder begin-
nen met een welkomstgroet 
aan mijn collega’s in de zaal 
en het publiek op de tribune. 
In deze bijzondere tijd sta ik 
echter niet in de raadszaal 
en is er geen publiek op de 
tribune maar richt ik mij 
uitsluitend tot u, de kijker 
en luisteraar thuis. 
 

 
 

Pascal Verkroost tijdens de 
online gemeenteraadvergadering 

 

Wie had dat een jaar geleden 
gedacht of misschien beter ge-
zegd geloofd. Vorig jaar zomer 
was corona nog gewoon een 
zomers biertje, lekker voor in 
het zonnetje bij de BBQ. Hoe 
anders is de associatie dat het 
woord corona nu oproept. Een 
virus dat onze samenleving 
bijna letterlijk tot stilstand 
brengt: geen evenementen, 
thuis werken, niet naar het the-
ater, het restaurant of café, 
maar afstand houden en dus 
geen knuffel of kus, juist op het 
moment dat we dat eigenlijk zo 
hard nodig hebben. 
 

De Corona-crisis zorgt ervoor 
dat ons vertrouwde normaal 
verdwijnt. Juist in deze tijd is 
het voor het CDA belangrijk om 
ondanks alles oog te houden 
voor elkaar vanuit de gedachte 
dat we samen deze stad ma-
ken. Deze crisis vraagt om een 
overheid die naast de onderne-
mers en inwoners gaat staan. 
Helpend, duidelijk en daad-
krachtig, maar vraagt tegelij-
kertijd ook van inwoners en 
ondernemers verandering en 
het besef dat niet alles bij het 
oude kan blijven. 
 

Met dat in het achterhoofd wil 
ik u langs twee onderwerpen 
mee nemen: te weten leefbaar-
heid en eenzaamheid. Om u zo 
langs twee op het eerste oog 
verschillende perspectieven een 
kijk te geven op onze visie voor 
de stad en samenleving. Beide 
over samenleven, maar de één 
vanuit de omgeving en de an-
dere vanuit de relatie. 
 

Leefbaarheid 
eefbaarheid en ik benoem 
hier bewust leefbaarheid en 

niet wonen. Ja, woningen zijn 
onontbeerlijk en nodig voor 
onze inwoners, maar het CDA is 
van mening dat we goed op 
weg zijn om deze broodnodige 
en gewenste woningen te reali-
seren. Een stad vraagt echter 
om meer dan alleen woningen. 
Als de corona ons iets heeft 
geleerd dan is het wel dat onze 
buitenruimte van onschatbare 
waarde is. Juist in deze tijd 
wordt de buitenruimte meer 
gebruikt. Een plek om een 
wandeling te maken na een 
thuiswerkdag, een plek om bui-
ten te sporten, te genieten van 
de kleuren of op afstand van 
elkaar te picknicken in het park. 
 

Waar de woningen het funda-
ment zijn vormt leefbaarheid de 
ziel van onze stad. Leefbaarheid 
vraagt om een aantrekkelijke, 
groene, buitenruimte. Een bui-
tenruimte die uitnodigt om te 
sporten en te ontmoeten. Het 
vraagt om winkels, een theater, 
evenementen en ga zo maar 
door. Voor het CDA staat als een 
paal boven water dat we hierin 
moeten blijven investeren. 

Met de verankering van leefbaar-
heid in de visie Purmerend 2040 
en prachtige voorbeelden als de 
nieuwe garage voor de binnen-
stad zijn we op de goede weg.  
 

 
 

Schetsontwerp van parkeergarage bij 
het stadhuis van Purmerend 

 

Een ondergrondse garage die 
niet alleen meer parkeerplaatsen 
aan onze stad toevoegt, maar 
die vooral ook een nieuw plein 
en park mogelijk maakt dat 
ruimte biedt voor ontmoeten en 
de verbinding gaat vormen tus-
sen ons historische centrum en 
het nieuwe stationsgebied. 
 

Eenzaamheid 
en opgave van een heel 
andere orde is eenzaam-

heid. Eenzaamheid is een pro-
bleem van alle tijden en leeftij-
den, maar de coronacrisis zorgt 
ervoor dat het voor ons alle-
maal tastbaarder wordt. Het 
gevoel van eenzaamheid is nog 
nooit zo zichtbaar geweest in de 
hele samenleving. Opa’s en 
oma’s die hun kleinkinderen 
niet meer kunnen zien, laat 
staan knuffelen. Alleen op de IC 
liggen zonder bezoek of niet met 
vrienden naar het café kunnen. 
Allemaal voorbeelden die laten 
zien wat het missen van mense-
lijk contact met je doet. 
 

Het vraagstuk van eenzaamheid 
of beter gezegd het voorkomen 
ervan is voor het CDA al langer 
een belangrijk onderwerp. Al ja-
ren werken wij aan het vergroten 
van de bewustwording en dringen 
wij aan op maatregelen bij instan-
ties om inwoners te ondersteu-
nen. Dat is gelukkig niet zonder 
resultaat gebleven, maar daar-
mee zijn we er nog niet. 
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Als overheid kunnen wij dit 
probleem namelijk niet alleen 
oplossen, dat vraagt iets van 
ons allemaal. Wat het CDA be-
treft kan en moet de gemeente 
werken aan bewustwording en 
ondersteuning, maar de veran-
dering komt echt uit de samen-
leving. Alleen samen kunnen we 
iemands eenzaamheid doorbre-
ken, iemand het gevoel geven 
er toe te doen en weer perspec-
tief bieden. Laten we eens vra-
gen aan de buurvrouw die net 
haar man heeft verloren hoe 
het met haar gaat of even op 
de koffie gaan bij die oom die 
het moeilijk heeft. Ook op an-
derhalve meter kunnen we met 
elkaar zorgen voor nabijheid en 
contact. Als we allemaal een 
beetje meer omzien naar elkaar 
dan komen we een heel eind. 
 

Tot slot 
k ga afronden. In deze tijd 
van onzekerheid over wat de 

toekomst ons gaat brengen is 
het appel van het CDA om mee 
te doen, om te zien naar elkaar 
en de wereld een beetje mooier 
achter te laten actueler dan ooit. 
 

Laten we samen bouwen aan 
onze mooie gemeente en er juist 
nu voor zorgen dat iedereen 
mee kan doen. Het zal aanpas-
singsvermogen van ons vragen, 
maar laten we hoopvol naar de 
toekomst kijken. Samen zijn wij 
Purmerend en wat het CDA be-
treft, komen wij samen, zij aan 
zij deze crisis door. 
En om in de mooie woorden van 
voormalig minister Bruins te 
eindigen: 

“Let een beetje op elkaar!” 
Dank u wel. 

 

Pascal Verkroost, fractievoorzitter 
 
Zelf de boom uitkiezen  
 

p de Kaasmarkt, midden 
in het centrum van Pur-

merend, stond een grote 
boom. Een Kastanje. Om de 
plek van de boom nog beter 
te markeren, hebben we er in 
het voorjaar een mooie hou-
ten bank omheen gezet. Dit 
ziet er prachtig uit en geeft 
bezoekers aan de binnenstad 
een plek om even te zitten.  
 

In de stad, en in heel Neder-
land, hebben we te maken met 
een aantal boomziektes, waar-
onder de Kastanjebloedings-
ziekte. Ook de Kastanje op de 
Kaasmarkt heeft deze ziekte 
opgelopen. De boom is hierdoor 
doodgegaan en moest worden 
vervangen. Op deze markante 
plek in de binnenstad kun je 
geen klein, jong boompje te-
rugplaatsen, dat is geen gezicht 
en doet geen recht aan de plek. 
Daarom is onze boombeheerder 
langs verschillende kwekerijen 
gegaan om een nieuwe boom 
uit te zoeken. Zo waren we 
zeker van de kwaliteit en van 
het formaat.  
 

 
 

En dat is goed gelukt. De boom-
beheerder heeft een mooie, gro-
te Ostrya (hopbeuk) uitgezocht 
voor deze plek (zie foto).  
De oude Kastanje is inmiddels ver-
vangen. Voordat de nieuwe boom 
werd gepland, werd eerst de oude 
Kastanje verwijderd en de grond 
bewerkt om de groeiplaats voor de 
nieuwe boom te verbeteren.  
 

e aanpak zoals hierboven 
beschreven, komt uit het 

bomenplan: de duiding waarom 
we genoodzaakt zijn om bomen 
weg te halen door bijvoorbeeld 
ziektes, het zelf uitzoeken van 
nieuwe bomen om zeker te zijn 
van kwaliteit, het verbeteren 
van de groeiplaats van bomen 

en een andere plantkeuze. Zou 
de nieuwe Ostrya op de Kaas-
markt symbool kunnen staan 
voor de start van het nieuwe 
bomenplan?  
Wat we in ieder geval weten, is 
dat er op deze markante plek in de 
binnenstad weer een mooie nieu-
we grote boom terug te zien is. 
 

Eveline Tijmstra, wethouder 
 

Idee van bewoners 
komt tot bloei 

 

egin dit jaar kwam een 
aantal bewoners bij de 

wijkmanager met het idee 
voor een bijenlint langs de 
Melkweg.  
Dat is een vrij rechte lange 
hoofdfietsweg door de wijk 
Weidevenne. De wijkmanager 
adviseerde de bewoners om de 
andere buurtbewoners te vra-
gen wat zij van dit idee vonden. 
Hier kwamen alleen maar leuke 
reacties op. De gemeente was 
ook enthousiast over het plan. 
Het team van groenspecialisten, 
de wijkmanager en de buurtbe-
woners hebben samen gekeken 
naar de mogelijkheden in dit 
stukje groen. Plannen werden 
gemaakt, gewijzigd, aangepast 
en uiteindelijk geconcretiseerd. 
Het bijenlint is tot stand geko-
men door de samenwerking 
met elkaar te zoeken.  
 

en bijenlint bestaat uit zo-
veel mogelijk aaneengeslo-

ten stukken groen met daarin 
bij-vriendelijke beplanting. In 
de zwarte strepen is een bloem-
rijk kruidenmengsel geplant. 
Tussen de zwarte strepen en het 
fietspad zijn bollen geplant in 
stroken, dat tegen het kruiden-
mengsel aanligt. Insecten kun-
nen dan van het voorjaar nectar 
halen uit de bloemen van de 
bollen. Als die uitgebloeid zijn, 
kunnen ze tot het najaar de 
nectar vinden in de kruiden. 
 

 
 

I 

O 

D 

B 

E 



 

Nieuwsbrief CDA Purmerend, januari 2021   4 

k vind het mooi om te zien 
dat we dit soort initiatieven 

die ontstaan uit de samenleving 
tot bloei kunnen brengen. Het 
resultaat mag er zijn. Dankzij 
de samenwerking van bewoners 
en gemeente, komt hier straks 
een bloemrijk stukje bij. 
 

Eveline Tijmstra, wethouder 
 
Historiserende nieuw-

bouw aan Slotplein 
 

e gemeente heeft op 
woensdag 25 november 

2020 een overeenkomst on-
dertekend met projectont-
wikkelaar Pakhuis Real Esta-
te B.V. voor de ontwikkeling 
van 31 appartementen in de 
Purmerendse binnenstad. 
Het plan krijgt dezelfde his-
toriserende bouwstijl als de 
panden aan de overkant van 
de Neckerdijk. 
Dit project loopt al langere tijd. 
In juni 2019 zijn de toenmalige 
plannen aan omwonenden ge-
presenteerd. Die reageerden 
overwegend positief, ook omdat 
voor het project geen parkeer-
plaatsen worden opgeofferd. 
Voor de toekomstige bewoners 
geldt straks een 0-vergunning- 
en regeling. In eerste instantie 
zouden op de begane grond 
winkels komen. In het aange-
paste plan komen ook daar 
woningen. 
 

Historische locatie 
ethouder Eveline Tijmstra 
en directeur Stephan de 

Bruin van Pakhuis Real Estate 
lieten woensdag zien hoe de 
woningen aan het Slotplein er 
straks uit komen te zien, op de 
plek waar heel vroeger het 
middeleeuwse Slot Purmersteijn 
lag. Zie foto  
 

 
 

 

Tijmstra: “De plannen voegen 
echt iets moois toe op deze 
historische locatie in de stad. Ik 

ben blij dat oud met nieuw kan 
worden verweven en dat er zo 
weer 31 nieuwe woningen in 
Purmerend worden gebouwd.” 
De Bruin vult aan: “We zijn blij 
om projecten als deze in de 
binnenstad te mogen realise-
ren. Heel fijn om nu weer die 
kans te krijgen.” 
 

Herinrichting Slotplein 
ls de bouw van de appar-
tementen klaar is, gaat de 

gemeente het Slotplein opnieuw 
inrichten. Het plan hiervoor is 
nog in ontwikkeling. Het aantal 
parkeerplaatsen op de locatie 
blijft hetzelfde na de herin-
richting. Het idee is dat er 
straks meer aandacht komt 
voor groen en dat het monu-
ment ter herinnering aan Slot 
Purmersteijn een prominente 
plek krijgt op het nieuwe plein. 
Naar verwachting start de bouw 
van de appartementen voor de 
bouwvak van 2021. De bouw 
zal ongeveer een jaar duren. 
 

Gemeente Purmerend 
 

Steunpakket 
culturele sector 

 

et als veel sectoren is 
ook de culturele sector 

financieel hard getroffen 
door COVID-19 en de bijbe-
horende coronamaatregelen.  
Voorstellingen konden niet 
meer fysiek plaatsvinden, cur-
sussen gingen niet door en ook 
cultuurlessen op scholen kon-
den niet doorgaan. Mijn doel is 
om de culturele sector in Pur-
merend door de coronagolf te 
loodsen. Iedereen moet over-
eind blijven of het nu om het 
theater gaat, de bibliotheek, 
het museum of amateurvereni-
gingen. Cultuur is van grote 
betekening. Het is een voe-
dingsbodem voor talent, zorgt 
voor verbinding in de stad en 
voor plezier en ontspanning.  
Instellingen hebben de afgelo-
pen maanden hard gewerkt om 
het aanbod op een alternatieve, 
vaak digitale wijze te organise-
ren. Toch is de impact op het 
culturele veld groot. Podia en 
andere instellingen lopen veel 
publieksinkomsten mis. Samen 
met de culturele organisaties 
hebben we geïnventariseerd 

wat de financiële schade is en 
wat er nodig is. Op basis hier-
van is een eerste steunpakket 
samengesteld. Dit bestaat uit 
vier onderdelen: steun Rijks-
overheid, steun provinciale 
noodfonds, gemeentelijke steun 
en ruimte in de subsidies 2020 
om activiteiten anders in te 
vullen.  
 

 
 

Eveline Tijmstra: Ruim € 9 ton aan 
financiële steun voor cultuur 

 

De financiële steun vanuit de 
gemeente bedraagt € 408.563,-. 
De steun vanuit het Rijk be-
draagt € 63.554,-. Bij de Provin-
cie Noord-Holland is een aan-
vraag ingediend van € 469.089,-. 
Hiermee komt de totale financi-
ele steun op ruim € 9 ton. 
 

Ook de komende maanden 
houden we samen de vinger 
aan de pols, want de gevolgen 
van COVID-19 blijven in de 
culturele sector voelbaar.  
 

Eveline Tijmstra, wethouder 
 

Crisis een kans voor 
cultuur en erfgoed? 

 

eeft de crisis aanleiding 
om met een nieuwe blik 

naar de toekomst te kijken? 
Welke kansen en nieuwe 
mogelijkheden zijn er om de 
kunsten en het cultureel 
erfgoed in stand te houden, 
te beschermen en verder te 
ontwikkelen? Tijdens een 
talkshow sprak ik hierover 
met andere wethouders. Het 
gesprek vond plaats op ver-
zoek van de Provincie. Zo 
haalt de Provincie inbreng 
op voor het nieuwe provin-
ciale beleid voor cultuur en 
erfgoed. Hieronder leest u 
mijn kijk hierop. 
 

Momenten van bezinning 
oor de coronacrisis is er 
een soort van automatisch 

moment van bezinning ontstaan 
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in het jachtige bestaan dat wij 
leven. Ingegeven doordat we 
niet meer kunnen reizen en veel 
thuis moeten blijven.  
Hierdoor ontstaat er ruimte om 
meer om ons heen te kijken en 
te ervaren hoe mooi en rijk 
onze eigen omgeving is. Dit 
biedt kansen voor erfgoed. Het 
erfgoed dat er is, lokaal en re-
gionaal, bevat prachtige verha-
len over de omgeving en de 
mensen die de samenleving 
gebracht hebben tot waar we 
nu staan. De moeite waard om 
te ontdekken.  
 

Groen erfgoed vol verhalen 
e oude begraafplaats aan 
de Nieuwstraat in het cen-

trum is een mooi voorbeeld van 
groen erfgoed vol verhalen. Je 
loopt er vaak langs en nu kun je 
de tijd nemen om ook even naar 
binnen te lopen. Je belandt in 
een oase van rust midden in het 
centrum van de stad. Wil je 
meer weten over de mensen, 
die hier begraven liggen, dan 
kun je thuis op de bank begin-
nen aan het onlangs verschenen 
boek over de begraafplaats ‘De 
mummie van Purmerend’, ge-
schreven door Alex Vallentgoed.  
 

 
 

Zo kom je achter de prachtige 
verhalen van Purmerenders. Of 
zoals Alex het verwoordt: “Hier 
liggen de mensen, die Purme-
rend hebben gemaakt.” In mijn 
woorden: “Op deze plek komen 
geschiedenis, natuur en cultuur 
samen.” 
 

Waarde van cultuur 
Hoewel de intrinsieke waarde 
van cultuur ook van belang 
blijft, zorgt de tijd waarin we 
leven voor een verschuiving dat 
voor-
al op 
de 
maat
schap
pelij-
ke waarde van cultuur het ac-
cent komt te liggen. Juist in 
deze coronatijd hebben we ge-
zien wat cultuur betekent voor 
ons: cultuur verbindt, het ver-
vult een rol bij de bestrijding 
van eenzaamheid, cultuur biedt 
ontspanning en levert een bij-
drage aan de mentale gezond-
heid van mensen. Laten we dit 
met elkaar vasthouden, zodat 
de waarde van cultuur in de 
samenleving ook niet steeds ter 
discussie hoeft komen te staan.  
 

Ruimte creëren voor innovatie 
et is belangrijk voor ons 
allen om ruimte te creëren 

voor creativiteit en innovatie en 
dat doen we door bestaansze-
kerheid te bieden aan culturele 
instellingen, maar ook door de 
amateurverengingen een hel-
pende hand te bieden in barre 
tijden. De afgelopen maanden 
heb ik vele mooie voorbeelden 
van innovatie zien langskomen. 
Dit biedt kansen voor de toe-
komst, waardoor nieuwe moge-
lijkheden ontstaan in een ver-
anderende samenleving. Zo 
kunnen we blijven inspelen op 
nieuwe en bestaande behoefte. 
Dit maakt de cultuursector 
weerbaar.  
 

Oog voor de makers 
eel oog is er geweest voor 
de organisaties. We moeten 

ook oog blijven houden voor de 
hele keten. Hiermee bedoel ik 
dat we ook oog moeten hebben 
voor de makers, producenten, 
technici en vele anderen die 
hier onderdeel vanuit maken. 
Een mooie uitspraak die ik on-
langs tegenkwam hierover was: 
“geef ons geen ondersteuning, 
maar geef ons werk.” Dan 
droogt creativiteit niet op en 
kunnen we als het coronavirus 
weg is ook weer genieten van 
nieuwe voorstellingen.  
 

Herijking provinciaal beleid 
voor cultuur en erfgoed 

e Provincie gaat aan de 
slag met de herijking van 

het provinciaal beleid.  

 

Wat ik de Provincie hierbij 
graag meegeef is het volgende: 
 

Cultuur: 
1. Houd de focus vast die nu 

gelegd wordt op met name 
de maatschappelijke waarde 
van cultuur. Juist in deze 
coronatijd hebben we ge-
zien wat cultuur betekent 
voor mensen.  

2. Van belang is structurele 
aandacht en langlopende 
programma’s voor cultuur 
i.p.v. een projectmatige 
aanpak. De culturele sector 
heeft zeker in deze tijd be-
hoefte aan zekerheid. 

3. Maak van cultuureducatie 
een kerntaak met een struc-
turele invulling. Het gaat 
om het stapelen van rele-
vante culturele ervaringen 
bij kinderen en jongeren, 
zodat deze ervaringen een 
substantiële bijdrage leve-
ren aan het volwassen wor-
den en kinderen de kans 
krijgen om al hun talenten 
te ontdekken. 
 

Erfgoed: 
1. Herbestemming religieus erf- 

goed blijft een belangrijke 
opgave.  

2. Duurzaamheidsmaatregelen 
van gebouwen nog meer 
ondersteunen. Het verduur-
zamen van monumenten is 
complex.   

3. Versterken regionaal toe-
risme in relatie tot erfgoed 
en groene monumenten. 
 

Crisis een kans?  
eker. Een kans die alleen te 
pakken is als instellingen 

zich niet continu bezig moeten 
houden met hun bestaansrecht. 
Ondersteuning hierin is rand-
voorwaardelijk om kansen te 
kunnen verzilveren en de inno-
vatie die plaatsvindt vast te 
houden in de toekomst. Rijk, 
Provincie en gemeenten zijn 
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volop bezig die ondersteuning 
te bieden, zodat de sector goed 
door de crisis kan komen.  
 

 
 

Crisis als kans voor cultuur 
 

Ik ben blij dat de Provincie juist 
nu nieuwe plannen gaat maken 
voor cultuur en erfgoed. Zo 
gaan we in Noord-Holland met 
elkaar vooruit en laten we zien 
dat we waardevolle ervaringen 
vast willen houden en samen 
willen veranderen om de cul-
tuur en erfgoed het perspectief 
te bieden dat ze verdienen. 
 

Eveline Tijmstra 
 

Stichting Beemster 
Gemeenschap bevor-
dert saamhorigheid 

 

m de Beemster en haar 
inwoners beter te leren 

kennen heb ik afgesproken 
met Erica Helder, voorzitter 
van de Beemster Gemeen-
schap. Deze stichting werd 
in 1946 opgericht om de 
saamhorigheid te bevorde-
ren en culturele- en sportie-
ve activiteiten te stimuleren. 
Jaarlijks organiseren zij de 
Beemsterfeestweek. 
De Beemsterfeestweek is een 
begrip in de regio. Het evene-
ment trekt jaarlijks duizenden 
bezoekers uit de wijde omtrek.  
 

et Erica Helder praat ik 
over de Stichting Beem-

ster Gemeenschap. De laatste 
donderdag van juli is bepalend 
voor wanneer de feestweek 
plaatsvindt. Dit is een verwij-
zing naar de toewijzing van de 
kavels na de drooglegging van 
de Beemster, welke ook op 
donderdag plaatsvond. Tradi-
tiegetrouw moet daarom de 
laatste donderdag van juli in de 
feestweek vallen. De week be-
vat drie samenhangende ele-

menten: de kermis, evenemen-
ten en de horeca. Die combina-
tie geeft het bijzondere ka-
rakter aan de feestweek.   
 

erschillende commissies 
zijn verantwoordelijk voor 

het organiseren van allerlei 
activiteiten die plaatsvinden. 
De zeskamp wordt bijvoor-
beeld georganiseerd door de 
commissie sport en alle kin-
deractiviteiten door de com-
missie welzijn. Afgevaardigden 
van de commissie zitten in het 
hoofdbestuur. Op deze manier 
werken inwoners samen aan 
het neerzetten van een fantas-
tische week. Met elkaar wordt 
het hele programma van de 
feestweek vormgegeven.  
 

n het gesprek met Erica Hel-
der komt duidelijk naar voren 

dat het een week is voor ieder-
een. Jong en oud komen samen 
en ontmoeten elkaar. Het is ook 
een week waar inwoners naar 
uit kijken. De kermis, allerlei 
activiteiten met als hoogtepunt 
de jaarlijkse autocross. Dat je 
bij sommige activiteiten er al 
vroeg bij moet zijn laat het jaar-
lijkse steenwerptoernooi zien. Er 
kunnen maar liefst 135 teams 
mee doen. Maar is er zijn altijd 
veel meer inschrijvingen. Vooraf 
voelt men de spanning, zit ik bij 
de teams die mee kunnen doen? 
Ook het vinden van vrijwilligers is 
geen probleem, iedereen is bereid 
zich ervoor in te zetten om de 
week tot een succes te maken. 
 

 
 

Kennismaken met Erica Helder 
 

e Beemsterfeestweek staat 
voor ontmoeting, saamho-

righeid en gezelligheid. Het is 
best bijzonder te noemen dat 
dit evenement een hele week 
duurt met een vol en afwisse-
lend programma, georganiseerd 
door de vrijwilligers zonder 
subsidie van de gemeente. Wat 
Erica meegeeft voor de toe-
komst: koester de Beemster-

feestweek. En dat ben ik hele-
maal met haar eens. Iets wat 
zo van de gemeenschap is, daar 
moet je zuinig op zijn.  
 

Eveline Tijmstra wethouder 
 

Fractie in Actie 
voor Ouderen 

 

ijzondere tijden vragen 
om een andere benade-

ring van onze gebruikelijke 
kerstacties. Geen kerstwen-
sen en chocolade uitdelen in 
de stad en op de treinstati-
ons, omdat dat nu niet kan. 
Maar wat dan wel? 
De afgelopen jaren heeft de 
fractie, in het kader van een-
zaamheidsbestrijding, een kook-
beurt gehouden voor de eet-
groep Samen Eten in de Tabor-
kerk. Dit voorjaar in maart kon 
dat niet doorgaan vanwege alle 
beperkingen. Gekookt werd er 
uiteindelijk toch bij raadslid-
chef-kok Michel Segers thuis 
(voor-en hoofdgerecht) en wet-
houder Eveline Tijmstra (nage-
recht) en hebben de andere 
fractieleden de samengevoegde 
warme maaltijd bij de ouderen 
thuisbezorgd in een goed geco-
ordineerde actie.  
Het draaiboek van die dag was 
nog paraat en waarom niet 
nogmaals een aanbod doen om 
op 18 december Kerstmaaltijden 
thuis te bezorgen. Coördinator 
Kees van Ketel van de Samen 
Eetgroep reageerde direct en-
thousiast. “Graag zelf, jullie 
aanbod komt als geroepen.” 
Er was weinig nodig om ieder-
een achter het plan te scharen. 
De opdracht was 45 warme 
maaltijden in korte tijd bij de 
mensen thuis te bezorgen en 
alles binnen de beperkende 
maatregelen.  
Chef-kok Michel besloot tot een 
feestelijke, heerlijk geurende 
Maissalade met mosterd-
mayodressing en een Stroga-
noff van Portobello met Wodka. 
Onze toetjes-specialist Eveline 
evenaarde haar vorige creatie 
met een Oreo-toetje. Dan de 
snelle inzet van de andere frac-
tieleden om in wintertijd de 
maaltijd goed te verpakken, 
voorzien van een gezellige wens 
rond te delen.  
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Ada Debets is blij verrast 
 

Uit de blijde reacties bij de deu-
ren en kaarten die na afloop 
werden ontvangen, mogen we 
opmaken dat het een geslaagde 
actie is geweest die zeker voor 
herhaling vatbaar is.  
 

Annemiek Nuijens, raadslid 
 
Dit jaar geen Nieuw-

jaarswens langs de A7 
 

l een flink aantal jaren 
zetten wij (de leden van 

CDA bestuur en fractie) bij 
verkiezingstijden grote CDA 
reclame borden in de Wijde 
Wormer langs de A7. Daar 
komen we door vanaf de 
Zuiderweg ongeveer een 
kilometer het land in te lo-
pen om ons zo in de kijker te 
zetten vanaf de A7. Daar 
plaatsen we dan de rekken 
met onze CDA reclame 
boodschap. Bij de jaarwisse-
ling doen we dat nu ook al 
een aantal jaren met een 
canvas doek waarop het 
CDA logo en de tekst: Ge-
lukkig Nieuwjaar te zien is.  
 

erd er eerder (alweer 
jaren geleden) gesjouwd 

met zware houten borden 
waarop de (landelijke) CDA 
posters waren geplakt, de laat-
ste jaren maken we gebruik van 
een veel lichter en demontabel 
rek. Daarop wordt het canvas 
spandoek met de CDA tekst ver-
toont. Dat rek is heel veel lichter 
en dus veel gemakkelijker een 
kilometer ver het weiland in te 
dragen. In de praktijk bleek deze 
constructie ook beter bestand te 

zijn tegen de vaak voorkomende 
harde wind. 
 

e borden werden geplaatst in 
de weilanden van de heren 

Willig en Mathieu de Dood. Ook 
langs de Jaagweg bij de wo-
ning/boerderij van de familie 
Pronk stond zo’n bord en, tot voor 
een paar jaar geleden, ook bij de 
familie Keukenmeester in de Wei-
devenne. Een identieke reclame 
boodschap was ook te zien bij de 
familie Verleun in de Weidevenne.  
 

ele jaren konden we de 
materialen opslaan in de 

schuur van de boerderij van de 
familie Pronk aan de Jaagweg. 
Ook was de schuur daar de 
plaats waar voorbereidende 
werkzaamheden konden plaats 
vinden en waar we ook vele 
posters op de ‘lantaarnpaal 
borden’ hebben geplakt. Echter 
de familie Pronk ging onlangs 
verhuizen, waarmee een einde 
kwam aan het jarenlange ge-
bruik van de ter beschikking 
gestelde ruimte. Daarom hier 
nog eens een hartelijk dank 
aan Wim en Liezbeth Pronk 
voor de vele jaren dat we 
gebruik mochten maken van 
werk- en opslagruimte.  
Gelukkig hebben we een (voor-
lopige?) opslagruime gevonden 
in een schuur (van mijn familie) 
in de Beemster.  
 

oor de jaarwisseling naar 
het verkiezingsjaar 2021 

waren al voorbereidende werk-
zaamheden verricht om de 
tekst ‘gelukkig nieuwjaar’ op 30 
december te gaan plaatsen, 
maar helaas ook op dit punt 
kwam corona langs, die deze 
activiteit illegaal zou maken. 
Alleen het doek bij de familie 
Verleun zal geplaatst worden. 

Hopelijk kunnen we voor de 
Tweede Kamer verkiezingen in 
maart a.s. weer met onze ma-
terialen de Wijde Wormer in 

gaan met als doel kiezers voor 
het CDA te winnen. 
 

Jan Dorrepaal, bestuurslid 
 
Verkiezingen voor de 

Tweede Kamer 
 

et verkiezingscongres is 
verplaatst van 11 en 12 

december 2020 naar 8 en 9 
januari 2021.  
Hugo de Jonge trad af als lijsttrek-
ker en inmiddels is Wopke Hoek-
stra door het Landelijk Bestuur 
unaniem voorgedragen als kandi-
daat voor het lijsttrekkerschap. 
 

 
 

Voor het congresprogramma zie: 
www.cda.nl/verkiezingscongres 
 

De redactie 
 
Kerst- en nieuwjaargroet 

van Wopke Hoekstra 
 

este CDA’ers, 
Wat is het een vreemd 

jaar geweest. De coronacri-
sis is groot en heeft ons al-
lemaal hard geraakt.  
En dat merken we in ons dage-
lijks leven. Veel mensen zijn een 
dierbare verloren en vaker in het 
ziekenhuis geweest dan ze lief is. 
We brachten veel lange dagen 
thuis door zonder familie en 
vrienden, en misten dingen waar 
we erg aan zijn gehecht. De 
voetbalclub, de kerk of een 
avond met vrienden op stap. 
 

oor velen van ons is het een 
onzekere tijd. Zorgen over 

onze toekomst, een onderneming 
of een baan. Zorgen die er mis-
schien voor de pandemie al wa-
ren, maar door corona alleen 
maar groter zijn geworden. 
 

eze dagen aan het einde 
van het jaar zijn naast een 

tijd van omzien naar elkaar, ook 
dagen van rust en bezinning. Om 
met elkaar hoopvol vooruit te 
kijken naar 2021. Komend jaar 
zullen wij ons als CDA opnieuw 
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inzetten om perspectief te bieden 
aan eenieder die dat verloren is. 
 

 
 

Wopke Hoekstra, kandidaat lijsttrekker 
 

erst zal dit jaar, net als heel 
veel dingen, anders zijn. 

Maar ik hoop dat het ondanks 
dat een tijd zal zijn van hoop en 
samen zijn. Een tijd van omzien 
naar elkaar. 
Ik wens u zalige, gezegende 
Kerstdagen en een gelukkig 2021. 
 

Met vriendelijke groet, 
Wopke Hoekstra 

 
Kandidaat Tweede 
Kamerlid, plek 29 

 

k heb mij kandidaat ge-
steld voor de Tweede Ka-

mer. In maart sta ik op plek 
29 op lijst van het CDA. Mijn 
inspiratie voor de politiek zijn 
de verhalen van mensen. Er 
gebeurt zoveel moois, daar 
mogen we vaker bij stil 
staan. Als bestuurder bezoek 
ik organisaties, instellingen 
en bedrijven en inwoners. Op 
deze manier hoor ik waarde-
volle verhalen die ik graag 
deel door hierover te schrij-
ven en vloggen. 
 

oor mij maakt het niet uit 
wie je bent of wat je doet. 

Ik leer van iedereen, waardoor 
ik écht weet wat er speelt en 
wat nodig is. Het zorgt voor 
verbinding tussen politiek en 
samenleving.  
De afgelopen jaren heb ik in de 
Tweede Kamer een verharding 
op zien treden waar ik mij zor-
gen om maak. De toon is nega-
tief, wat de ander doet is 
slecht, er wordt continu gespro-
ken over tegenstellingen in 
plaats over wat mensen ver-
bindt. Ik ben ervan overtuigd 
dat je een land en een samen-
leving daar niet mee vooruit 

helpt. Zeker niet tijdens een 
crisis. Je hoeft het inhoudelijk 
echt niet altijd eens te zijn. 
Juist een verschillende kijk op 
de samenleving kan de mooiste 
gesprekken opleveren. Door 
verschillen te overbruggen kom 
je tot politiek die van waarde is. 
Die voor inwoners de moeite 
waard is om te volgen en die 
perspectief biedt om met elkaar 
op een goede manier uit de crisis 
te komen. Daar wil ik graag aan 
bijdragen en daarom heb ik mij 
kandidaat gesteld voor de Twee-
de Kamer.  

 
 

én van de onderwerpen die 
mij aan het hart gaan is de 

zorg. We worden met elkaar 
steeds ouder. Dat is iets om 
dankbaar voor te zijn, maar het 
betekent ook iets voor de zorg. 
De grote opgave voor de ko-
mende jaren is om samen te 
zorgen dat de zorg van hoge 
kwaliteit blijft, en voor ieder-
een toegankelijk. Zorg is geen 
markt, zorg is mensenwerk.  
 

et wandelen met ouderen 
uit een verzorgingshuis 

tijdens NLDoet mocht vanwege 
het coronavirus niet doorgaan. 
Als alternatief bracht ik met de 
CDA-fractie taart rond. Samen 
met de verzorgende gingen we 
langs alle deuren. Een bewoon-
ster nodigde mij uit om binnen 
te komen en liet het ruime ap-
partement zien. Op mijn vraag 
of je hier ook met z’n tweeën 
mocht wonen was het antwoord 
‘nee’. Wonen mag alleen met 

een indicatie. De verzorgende 
vertelde later dat de bewoon-
ster dit dolgraag had gewild. 
Haar man was 94 en woonde 
nog zelfstandig in de buurt. Dit 
raakte mij enorm. We organise-
ren de zorg nu dus zo dat men-
sen die meer dan 70 jaar sa-
menwonen de laatste 1,5 jaar 
van hun leven niet bij elkaar 
kunnen wonen. De woning was 
er groot genoeg voor, maar 
zonder indicatie mocht het niet. 
Dit zou ik vanuit de Tweede 
Kamer zó graag willen verande-
ren. Waardevolle zorg is voor 

 mij zorg waarbij 
niet de regel, maar 

de mens centraal 
staat. Er is meer 

variatie nodig in het 
aanbod van woon-
vormen voor oude-
ren. Hofjes, klein-
schalige apparte-

mentencomplexen 
en nieuwe vormen 

van verpleeg- en 
verzorgingshuizen. 

Plekken waar oude-
ren zich veilig voe-

len, de zorg goed 
geregeld is en waar 

je ook samen kan 
wonen met je le-

venspartner als je 
dat graag wil.  

 

Eveline Tijmstra, kandidaat 
Tweede Kamerverkiezingen 
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